
ALINA NECULA, ADAMA GROUP:

“Am înregistrat vânzãri cu 40%
mai mari, în primul semestru”

“Ne aºteptãm ca 2015 sã fie cel mai bun an al companiei din 2007
încoace, în ceea ce priveºte tranzacþiile cu locuinþe”

Reporter: În ce stadiu se aflã lu-
crãrile la ansamblul rezidenþial
Evocasa Armonia?

Alina Necula: Cele douã clãdiri
din Evocasa Armonia, totalizând
262 de unitãþi, sunt complet finali-
zate ºi vândute în proporþie de
99%. În prezent, mai avem la
vânzare ultimele douã unitãþi în
acest complex, fiind unul dintre
proiectele noastre de renume ºi
printre primele noastre dezvoltãri.

Reporter: Care sunt suprafeþele
construite ºi preþurile de vânzare
ale apartamentelor din acest an-
samblu?

Alina Necula: La momentul ac-
tual, mai avem la vânzare doar
douã apartamente de trei camere,
aflate la etajele superioare, având
suprafeþe de 70-75 metri pãtraþi,
dar ºi balcoane ºi terase generoa-

se. Preþurile pornesc de la 89.000
euro (TVA inclus). Echipele noa-
stre de vânzãri de la toate proiec-
tele din Bucureºti ºi din þarã se aflã
în contact permanent cu potenþia-
lii clienþi ºi putem spune cã numã-
rul solicitãrilor ºi al persoanelor in-
teresate de achiziþionarea unui
apartament este în creºtere com-
parativ cu perioade similare ale
anilor trecuþi. Cu alte cuvinte, ne
aflãm într-un fel de maºinã a tim-
pului: ne-am întors ca interes ºi
tranzacþionare la nivelul anilor
2007-2008, dar anul viitor nu va
mai fi un nou 2009, ci un 2016 cu
dezvoltatori atenþi la dorinþele ºi
nevoile clienþilor, cu potenþiali
cumpãrãtori mult mai bine infor-
maþi privind opþiunile din piaþã.
Cu alte cuvinte, vom avea o piaþã
maturã ºi stabilã.

Un trend demn de semnalat ºi un
avantaj pentru dezvoltatorii serioºi
ºi cu o istorie în piaþã este disponi-
bilitatea clienþilor de a achiziþiona
din nou încã din faza de construc-
þie. Ultima fazã de dezvoltare din
proiectul nostru Copou Bellevue
(Iaºi) este un exemplu în acest
sens, 75% dintre apartamente fiind
achiziþionate înainte de livrarea
clãdirii.

În ceea ce priveºte Evocasa
Armonia, cel mai probabil, în pe-
rioada urmãtoare, vom putea
anunþa oficial epuizarea stocului
de apartamente de acolo.

Reporter: Care este gradul de
ocupare al proiectelor Adama, în
acest moment?

Alina Necula: Ca medie, putem
spune cã ne apropiem de un pro-
cent de 85%, cu multe proiecte
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Prima jumãtate a acestui an a

însemnat pentru dezvoltatorul

Adama o creºtere a vânzãrilor de

aproximativ 40% comparativ cu

aceeaºi perioadã a anului trecut,

dupã cum ne-a declarat Alina

Necula, directorul departamen-

telui de marketing ºi vânzãri al

grupului. Potrivit domniei sale,

Adama deþine ansambluri rezi-

denþiale la care va anunþa, în

curând, epuizarea stocului, iar la

cele livrate recent va putea sã

creascã procentul de locuire.

Reprezentantul Adama ne-a

mai spus cã apartamentele de

douã camere rãmân primele în

topul preferinþelor clienþilor,

dar cã observã un interes tot

mai crescut ºi pentru locuinþe-

le cu trei camere.
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însã integral vândute sau cu un
grad de vânzare de peste 90%.

Reporter: Câte locuinþe aþ i
vândut, în primele ºase luni, în ca-
drul ansamblurilor rezidenþiale? Ce
aºteptãri aveþi privind a doua parte
a anului?

Alina Necula: Prima jumãtate a
acestui an a însemnat pentru Ada-
ma o creºtere a vânzãrilor de apro-
ximativ 40% comparativ cu aceeaºi
perioadã a anului trecut, dupã ce,
în ultimii doi ani, am înregistrat
creºteri succesive de 25%, respec-
tiv 30%. Ne aºteptãm ca 2015 sã fie
cel mai bun an al companiei din
2007 încoace, în ceea ce priveºte
vânzãrile. Avem ansambluri rezi-
denþiale la care vom putea anunþa
epuizarea stocului, iar la cele livra-

te recent vom creºte procentul de
locuire.

Reporter: Care au fost cele mai
cãutate locuinþe oferite de Adama,
în prima parte a anului?

Alina Necula: Apartamentele
de douã camere rãmân primele în
topul preferinþelor clienþilor, dar
observãm un interes tot mai cre-
scut ºi pentru apartamentele de
trei camere, achiziþionate atât de
cupluri tinere, aflate la început de
drum ºi care iau în calcul mãrirea
familiei, precum ºi de familii care
au deja copii. Marele avantaj al
proiectelor noastre, aspect vala-
bil în toate locaþiile, este ampla-
sarea ansamblurilor. Toate pro-
iectele rezidenþiale Adama sunt
construite în oraº, în cartiere de

tradiþie, bine conectate la reþea-
ua de transport public ºi având în
imediata apropiere toate facilitã-
þile necesare unei vieþi moderne,
de la hypermarketuri ºi zone co-
merciale, la grãdiniþe, ºcoli sau
parcuri. În condiþiile în care clien-
tul actual este tot mai informat ºi
înþelege importanþa amplasãrii în
alegerea viitoarei locuinþe, pu-
tem spune cã, alãturi de calitatea

la care sunt realizate proiectele
noastre, ºi localizarea este unul
din punctele forte.

Reporter: Ce facilitãþi oferiþi
clienþilor în vederea achiziþiilor de
locuinþe în ansamblurile Adama?

Alina Necula: Adama dezvoltã,
în principal, ansambluri rezidenþia-
le dedicate clasei medii ºi peste
medie, cu apartamente la un ra-
port calitate-preþ corect ºi realizate
la standarde înalte. Acest tipar este
unul care, pe piaþa din România,
nu beneficiazã de o ofertã largã,
dar care se va extinde cu siguranþã,
întrucât cererea este în creºtere pe
acest segment. De aceea, facilitãþi-
le din cadrul proiectelor Adama
sunt cele de care o tânãrã familie
modernã are nevoie, pãstrând în
acelaºi timp niºte costuri moderate
la întreþinere. Pe lângã achiziþiona-
rea unor apartamente complet fi-
nisate, realizate de producãtori – li-
deri de piaþã pe segmentul lor, lo-
catarii Adama beneficiazã de pazã
24 de ore din 24, locuri de joacã
pentru copii în incinta proiectelor,
spaþii verzi, locuri private de parca-
re sau spaþii de depozitare la parte-
rul sau în subsolul clãdirilor. În
plus, avem proiecte în care asigu-

Piaþa imobiliarã
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rãm gratuit transportul locatarilor
pânã în zona de centru a oraºului
sau le punem la dispoziþie un card
de reduceri ºi oferte speciale ex-
clusive de la diverºi parteneri.

Reporter: Cum caracterizaþi ofer-
ta actualã de finanþare a bãncilor
autohtone pentru achiziþia de lo-
cuinþe?

A l i n a N e c u l a : P e s e c t o r u l
clientului final, al celui care achizi-
þioneazã un apartament, este evi-
dent cã oferta de finanþare din
partea bãncilor a devenit mult mai
lichidã, iar acce-
sul la creditare
este mult mai fle-
xibil.

La momentul
actual, în piaþã
existã var iante
extrem de diver-
se pentru accesa-
rea unui credit
atât pentru cei
c ar e d e þ i n u n
avans mai mic de
5 % , r e spe c t i v
clienþii progra-
m u lu i P r i m a
Casã, cât ºi pentru ceilalþi. În plus,
condiþiile privind rata lunarã sunt
chiar mai avantajoase la unele din-
tre pachetele standard de credita-
re decât la Prima Casã, clienþii
scãpând astfel de limitãrile impuse
de programul guvernamental. În
privinþa dezvoltatorilor, Adama, ca
parte a IMMOFINANZ Group, are
avantajul sã dezvolte exclusiv din
fonduri proprii, fãrã implicarea
bãnc i lor . T oat e d e z v olt ãr i le
post-crizã ale companiei au fost
realizate pânã acum doar din fi-
nanþare privatã.

Reporter: În ce stadiu se aflã dez-
voltãrile din zonele Vasile Lascãr ºi
Rãzoare din Bucureºti, respectiv
proiectul din Braºov?

Alina Necula: Momentan, ne
aflãm în continuare fie în ultimele
etape de planificare internã ºi de
design al proiectelor, fie în diverse
faze de obþinere a autorizaþiilor de
la instituþiile publice. Sunt proiecte
pe care le avem în vedere, cel mai
probabil, pe termen mediu spre
lung.

Reporter: Care dintre aceste
proiecte credeþi cã se va concreti-
za în perioada urmãtoare ºi când
ar putea începe lucrãrile de con-
strucþie?

Alina Necula: Cel mai aproape

de aºezarea pietrei de temelie este
un alt proiect, pe care ne dorim sã
îl dezvoltãm în Timiºoara. Este un
ansamblu rezidenþial, la care ne
aflãm în faze avansate în procesul
de autorizare ºi pe care este posibil
sã îl demarãm într-un termen de
6-9 luni.

Reporter: Care sunt planurile
Adama privind dezvoltãrile rezi-
denþiale din oraºele secundare?

Alina Necula: Acordãm o atenþie
ridicatã atât Bucureºtiului, cât ºi
oraºelor secundare, mai ales celor

m ar i , pr e c u m
Timiºoara, Cluj
sau Br aºov .
Dupã cum am
m e n þ i o n a t ,
Timiºoara este
pe lista scurtã,
dar luãm în cal-
cul ºi celelalte
oraºe. Sunt zone
care s-au dez-
voltat puternic
din punct de ve-
dere economic,
dar unde soluþii-
le rezidenþiale

moderne nu sunt atât de nume-
roase. Fiind un dezvoltator prezent
în piaþã de peste 10 ani, avem
avantajul unui know-how extins, în
baza cãruia luãm decizii strategice
de dezvoltare.

Reporter: Cum estimaþi cã va
evolua piaþa rezidenþialã pe ter-
m e n s c u r t º i m e d i u î n þ a r a
noastrã?

Alina Necula: Principalii indi-
catori micro ºi macro-economici
la care ar trebui sã ne raportãm
pent ru anal izarea sect oru lu i
imobiliar ne indicã faptul cã pia-
þa se îndreaptã spre stabilizare.
Am trecut de etapa de scãdere
abruptã, iar în baza lecþiilor ace-
lei perioade, piaþa se raporteazã
la o altã realitate, la un alt con-
text. Cel mai probabil, pe ter-
men mediu, putem asista la fluc-
tuaþii de cel mult 5%, variaþii
normale pe o piaþã maturã. Sin-
gurul sector la care ne putem
aºtepta la uºoare creºteri este
cel d ed icat c lase i d e mi j loc ,
descris anterior, în condiþi i le
unui aºteptat dezechilibru între
cerere ºi ofertã.

Reporter: Mulþumesc!

"Condiþiile privind rata
lunarã sunt chiar mai
avantajoase la unele

dintre pachetele
standard de creditare
decât la Prima Casã,

clienþii scãpând astfel
de limitãrile impuse de

programul
guvernamental".


